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Eduard Dumitrascu: O strategie de dezvoltare a României nu poate fi functionala

decât pe plus valoarea, bunastarea comunitatilor noastre

O strategie de dezvoltare a României nu poate fi functionala decât pe plus valoarea si bunastarea

comunitatilor, care nu se pot dezvolta decât întelegând tehnologiile si oportunitatile de dezvoltare, a

declarat, joi, într-o conferinta de specialitate, Eduard Dumitrascu, presedintele Asociatiei Române pentru

Smart City.

 

"O strategie de dezvoltare a României nu poate fi functionala decât pe plus valoarea, bunastarea comunitatilor

noastre care nu se pot dezvolta din 2022 în viitor decât întelegând tehnologiile, oportunitatile de dezvoltare,

economia bazata pe inovatie. De asemenea, trebuie sa întelegem ca tehnologia este o unealta pe care o punem în

slujba comunitatilor noastre si nu este scopul acestor proiecte creativ-inteligente", a subliniat Dumitrascu.

 

El a adaugat ca România are la dispozitie sume uriase prin PNRR pentru investitii, însa va trebui sa învete sa

lucreze "nemteste", pentru a avea o rata de absorbtie cât mai mare.

 

"Este un moment istoric, pentru ca România nu a avut niciodata asemenea sume la dispozitie pentru a investi.

Suntem în perioada romantica a PNRR, curg miliardele, vin foarte multi bani în tara, ceea ce este foarte dragut, dar

foarte curând vom intra în perioada pragmatica a PNRR care înseamna ceea ce se întâmpla dupa semnarea acestor

contracte de finantare despre care s-a vorbit. Aceasta etapa pragmatica înseamna demararea licitatiilor care vor fi

contracronometru, pentru ca avem un timeline extrem de scurt privind PNRR. Acesta este un fel de "german

frame" si va trebui sa învatam sa lucram nemteste daca vrem sa avem o rata de absorbtie cât mai mare. Dupa

partea de licitatii vom intra în partea de implementare", a precizat Eduard Dumitrascu.

 

Potrivit sursei citate, principala problema a României la ora actuala o reprezinta capacitatea de a genera proiecte si

nu partea de finantare.

 

"Ultima problema a noastra este partea de finantare. Avem foarte multi bani la dispozitie. Noi am spus tot timpul

ca banii nu sunt o problema, oricât de amuzant ar suna. Problema cred ca o reprezinta capacitatea noastra de a

genera proiecte. Avem foarte multe idei si foarte putine proiecte. As mai vorbi si despre indicele inovarii. Din 123

de tari masurate anul trecut, România este pe locul 48. Nu stiu daca este bine, nu stiu daca este rau. La nivel de

patente de inventie avem 23 anul trecut, un numar dublu fata de un an înainte, care este la fel dublu fata de înca un

an înainte. Sunt tari care au generat un numar de patente mult mai mari, cum ar fi Elvetia, Suedia. Prin urmare, ne

place si infrastructura, dar nu putem sa ramânem într-un Ev Mediu digital sau într-un Ev Mediu al educatiei

privind noile tehnologii si de aceea cred ca economia va trebui sa fie bazata pe inovatie", a adaugat presedintele

 

Publicatia Bursa organizeaza, joi, cea de a VIII-a editie a conferintei "România - Strategia dezvoltarii".
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